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مادورو در تدارک سفر به تهران
رئیس جمهــوری ونزوئلا در گفت و گویی اعلام کــرد به زودی به دعوت 
همتــای ایرانی اش به تهران ســفر خواهد کرد. به گزارش ایســنا به نقل از 
خبرگــزاری رویترز، نیکولاس مادورو، رئیس جمهور ونزوئلا روز یکشــنبه در 
گفت و گویی با بخش اســپانیایی شــبکه المیادین گفت: به زودی به دعوت 
رئیس جمهور رئیســی به تهران ســفر می کنم تا شخصا دیدار کنیم، گفت و 
گوهایی داشــته باشــیم و توافق هایی جدید امضا کنیم و روند همکاریمان را 

سرعت ببخشیم. 
مادورو گفت او دو مکالمه تلفنی با ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور 
ایران  داشــته است و موافقت کرده اند روی برنامه ها و طرح های جدیدی کار 
کنند اما جزئیاتی در این باره ارائه نکرد. او همچین به تاریخ دقیق سفرش به 
تهران اشاره نکرد. رئیس جمهور ونزوئلا، کشور خود و ایران را  »مبارز« تلقی 
کرد.  ونزوئلا که یکی از کشــورهای تحت تحریم آمریکا است، از سال گذشته 

روابطش با ایران را تقویت کرده است.

ویژه

تایید برگزاری نشست آستانه در تهران
فرســتاده ویژه رئیس جمهور روســیه در ســوریه در گفت وگویی با یک 
خبرگزاری روســی با ارائه برخی جزئیات درباره دســتور کار نشســت بعدی 
آســتانه، میزبانی ایران برای نشست سران کشــورهای ضامن صلح سوریه را 

تایید کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از خبرگزاری تاس، الکســاندر لاورِنتیف فرستاده 
ویژه رئیس جمهور روســیه در سوریه در گفت وگویی با این خبرگزاری درباره 
دستور کار بعدی نشست آستانه)روســیه،ایران، ترکیه( گفت که این نشست 
هدف دســت یابی به پیش رفتی ملموس تر در زمینه حل وفصل بحران سوریه 

را دنبال خواهد کرد.
لاورنتیف در ادامه گفت: دســتورکار بدین شــرح است اگر نشستی برگزار 
شــود، طرفین وضعیت اقدامات در راستای حل وفصل مسئله سوریه و تعامل 
ســه کشور ضامن]صلح ســوریه[ در این جهت را بررســی خواهند کرد. این 
دســتورکار اصلی خواهد بود. روســای جمهور ما دربــاره کارهایی که برای 
اطمینان یافتن از حصول پیش رفت های ملموس تر در زمینه حل وفصل بحران 
ســوریه لازم اســت، صحبت خواهند کرد. بر این اســاس، بعدا به سفرایشان 

دستورات لازم جهت ادامه فعالیت ها در این زمینه را خواهند داد.
این دیپلمات روســی درباره زمان ومکان برگزاری نشســت بعدی آستانه 
گفت: این نشســت اوایل ســال آینده]۲۰۲۲[ برگزار خواهد شد، این قطعی 
است، اگرچه روند برگزاری به خاطر محدودیت های موجود در زمینه ویروس 
کرونا کندتر شده است. تصمیم برگزاری این نشست در تهران، یک سال ونیم 
پیش تایید شــد. اگرچه، هنوز نمی توانیم ماه و روز مشخصی را برای آن اعلام 
کنیم. او افزود: در ژوئیه سال گذشته یک نشست مجازی برگزار شد. یک سال 
و نیم از آن موقع گذشته است و بنابراین ما بر این عقیده ایم که ضروری است 
نشستی حضوری برگزار شود. ]ولادیمیر پوتین[ رئیس جمهورمان در این باره 
با ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور ایران و رجب طیب اردوغان، رئیس 

جمهور ترکیه صحبت کرده است.
طبق گفته او، پیش از این نشست، ابتدا دیدار حضوری وزرای امور خارجه 
کشورهای ضامن آستانه برگزار خواهد شد. لاورنتیف در این باره افزود: چنین 
نشست هایی باید حضوری برگزار شوند. به این دلیل که، موضوعات در دستور 
کار بســیار حساس هســتند و صحبت کردن درباره آن ها از طریق کنفرانس 
ویدیویی معقول نیســت. این نشست]وزرای امور خارجه[ احتمالا یا در تهران 
یا در ترکیه برگزار خواهد شــد. اگرچه خود نشســت در تهران برگزار خواهد 
شد، چون نوبت ایران است که میزبان آن شود. نماینده ویژه روسیه در سوریه 
در پاســخ به این سوال که نشست بین المللی بعدی آستانه درباره سوریه، چه 
وقت برگزار خواهد شد، گفت که بستگی دارد نشست روسیه-ایران-ترکیه چه 
زمانی برگزار شــود. او در این باره بیان کرد: مثلا، اگر بتوانیم در بهار پیش رو 

برگزارش کنیم، نشست آستانه بلافاصله پس از آن برگزار خواهد شد.

 رویداد

سخنگوی وزارت امورخارجه با بیان اینکه در مذاکرات وین 
از موضوعات شکلی عبور کردیم، گفت: نگاه جمهوری اسلامی 
ایــران در گفت و گوهای وین رو به جلو بوده و توصیه ما این 
اســت که طرف های مقابل هم با عزم رسیدن به توافق خوب 

به وین بیایند.
به گزارش ایرنا، سعید خطیب زاده، روز دوشنبه در نشست 
خبری با خبرنگاران  با اشــاره به مذاکرات وین از سه کشور 

اروپایی خواست برنامه جدی خود را ارائه کنند.
 خطیب زاده همچنین درخصوص نقش غیرسازنده برخی 
کشورهای اروپایی در مذاکرات، گفت: در گفت وگوهای وین 
نگاهمان همواره رو به جلو بوده است. توصیه ما این است که 
طرف ها با عزم رســیدن به توافق خوب به وین بیایند. آنچه 
برای جمهوری اسلامی ایران تحمل ناپذیر است، این است که 
برخی طرف ها با اشتباه محاسباتی تصور کنند وقت و انرژی 
جمــع را با کمپین های ضد اطلاعاتی و اخبار تحریف شــده 
تلف کنند و یا به دنبال خواســته هایی فراتر از برجام باشند 
و یا تصور کنند منافعی کمتر از آنچه در برجام اســت برای 

ایران قائل شوند.
وی افزود: اگر همگی در وین با این دســتورکار بیایند که 
گفت وگوها در کمترین زمان ممکن به نتیجه برســد نتایج 
خوبی را خواهیم دید. فکر میکنم سه کشور اروپایی می دانند 
که انتظار این اســت به بی عملی پایان دهند و برنامه جدی 
خود را برای چگونگی بازگشت به تعهداتشان در ذیل برجام 

ارائه کنند.
بحث درباره سند جدید 

این دیپلمات عالی رتبه کشورمان در ادامه اظهار کرد: در 
گفت و گوهای وین از موضوعات شکلی عبور کردیم و بعد از 
دور هفتم توانستیم به دو سند جدید برسیم. در واقع با گفت و 
گوهای فشرده انجام شده دو سند جدید در موضوع هسته ای 
و رفــع تحریم ها داریم که رفع تحریم ها به طور خاص هدف 

مذاکره کنندگان خواهد بود.
خطیب زاده ادامه داد: مــا به وین آمدیم تا به یک توافق 
خوب و منطقی برسیم و امیدواریم این پنجره فرصت را طرف 
مقابل برای این دو ســند مغتنم بداند. راستی آزمایی هم در 

کنار و متعاقب آنها پیگیری می شود.
ســخنگوی دستگاه دیپلماسی با رد توافق اقدام در مقابل 
اقدام، یعنی کاهش غنی سازی در مقابل رفع تحریم، گفت: ما 
آمادگی داریم در یک توافق ابتدا مطئن باشیم اقدامات انجام 
می شود چون همه اقدامات جبرانی ایران در چارچوب پادمان 
و براســاس نیازهای جمهوری اسلامی انجام می شود ضمن 

اینکه قانون مجلس الزام آور است.
ایــن دیپلمات عالی رتبه در پاســخ به ایرنا که با توجه به 
اظهارات وزیر خارجه در رسیدن به سند مشترک چه میزان به 
انجام توافق امیدوار و خوش بین هستید، گفت: امیدوارم طرف 

مقابل این ظرفیت و پنجره فرصت را قدر بداند.
 ایران به تنهایی بار حفظ برجام را پرداخته است

وی افزود: جمهوری اسلامی ایران بعد از خروج غیرقانونی 
آمریــکا از برجام با صبر راهبردی و به رغم همه فشــارها و 
تحریم های ایالات متحده در چند سال اخیر به تنهایی سند 
برجام را زنده نگه داشت.جمهوری اسلامی ایران بیش از این 
نمی تواند به تنهایی هزینه حفظ برجام را بدهد و به مشارکت 

همه اعضای ۱+۴ نیاز است تا حیات برجام ادامه یابد.

خطیب زاده ابراز امیدواری کرد: طرف مقابل این فرصت را 
قدر بداند و برای هدف رفع تحریم ها به وین برود و اگر چنین 

شود توافق قابل دستیابی است.
وی در پاســخ به این سوال که آیا عراقچی به تیم مذاکره 
کننــده برمی گردد یا نه، گفت: تیم مذاکره کننده جمهوری 
اسلامی ایران در وین یکی از ملی ترین تیم ها است که بسیاری 

از اعضای آن از قبل هم حضور داشتند.
 تیم مذاکره کننده ایران ملی ترین تیم است

سخنگوی وزارت امور خارجه یادآورشد: با همه اعضای این 
تیم مذاکره کننده در تهران مشــورت ها انجام شد و همه هم 
در مذاکرات حاضر هستند تا در یک اجماع ملی و با استفاده 
از همه ظرفیت ها بدون هیچ نگاه حزبی این توافق جلو برود و 
این یکی از نمونه های عالی حکمرانی در رابطه با برجام است.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین درباره اتفاقاتی که 
در یمن در حال رخ دادن است، گفت: به دلیل سکوت مجامع 
بین المللی و تجهیزات برای ائتلاف خودخوانده، شاهد افزایش 
بمباران این منطقه هســتیم و تاریخ آنچه این روزها از طرف 

سعودی ها و همراهان اتفاق می افتد را فراموش نخواهد کرد.
خطیب زاده درباره اینکه چه پاســخی به تهدیدات رژیم 
صهیونیستی علیه ایران دارید گفت: پاسخ تهدید نظامی رژیم 

غاصب، مانور پیامبر اکرم)ص( است.
ســخنگوی وزارت خارجه درباره اظهارات وزیر خارجه در 
باکو برای ایرانیان خارج از کشــور گفت: مقدمات نخستین 
جلســه حضور شــورای عالی ایرانیان را فراهم و طرح جامع 
ایرانیان خارج از کشــور هم آماده شده تا با همکاری مجلس 
قانون خوبی برای حمایت و صیانت از ایرانیان خارج از کشور 
داشــته باشیم. وی اضافه کرد: یکی از سرفصل های این طرح 
همین موضوع مشمولین اســت که درصورت مصوب شدن 
جزییات آن را اطلاع رسانی می کنم. خطیب زاده درباره گلایه 
اخیر خود از عربســتان به دلیل تاخیر در انتقال پیکر شهید 
ایرلو به کشور گفت: انتقال شهید ایرلو در چند مرحله اتفاق 
افتاد. ایشان جانباز شــیمیایی بود و کرونا روی ایشان تاثیر 
بیشتری گذاشت و دومین دلیل هم این بود که به دلیل تحریم 
یمن، امکانات رسیدگی به وضعیت ایشان در این کشور مهیا 

نشد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: وقتی در دو روز اول 
متوجه شــدیم و تــلاش به انتقال کردیم ابتدا از دو کشــور 

همســایه و دوست درخواست کمک کردیم که انجام نشد تا 
اینکه عراق ورود کرده و با ائتلاف سعودی هماهنگ و انتقال 

انجام شد اما انتقال ایشان با چند روز تاخیر انجام شد.
خطیب زاده در ادامه سفر امیرعبداللهیان به باکو را یکی از 
بهترین سفرها در چند سال اخیر در چارچوب روابط دو جانبه 
عنوان کرد و گفت: مقدمات آن، بعد از ســفر معاون نخست 

وزیر آذربایجان به تهران، فراهم شد.
وی اضافه کرد: آقــای امیرعبداللهیان ملاقات طولانی با 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان برای بازسازی، گسترش، 
ارتقا و حتــی جهش روابط داشــتند و روابط امــروز از آن 
سوءتفاهمات در فضای رسانه ای عبور کرده و اجازه دهیم به 

مسیر خود ادامه دهد.
این دیپلمات عالیرتبه کشــورمان گفــت: درباره برخی 
اظهارات مبنی بر عادی ســازی روابط جمهوری آذربایجان با 
اســراییل اظهار کرد: در خصوص امنیت ملی و نقش مخرب 
رژیم صهیونیستی همواره صحبت کردیم و موضع ما روشن 

نیست.
سفر رئیس جمهور به روسیه در دستور کار است

 خطیب زاده همچنین در پاســخ به ســوالی درباره سفر 
رئیس جمهور به روســیه گفت: اخبار سفر رئیس جمهور را 
دفتر رئیس جمهور اعلام می کند. این برنامه در دســتور کار 
است و زمان و جزییات را ادفتر رئیس جمهور اعلام می کند.

ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاســخ به اینکه آیا در 
جریان ســفر وزیر خارجه عراق به تهران موضوع بازپرداخت 
بدهی این کشور به ایران مطالبه شده یا نه گفت: بله. پیگیری 
مطالبات و بدهی ها انجام شــد و دوستان ما در عراق صادقانه 

تلاش کردند تا در مسیر بازپرداخت بدهی ها همکاری کنند.
 وی همچنین در پاســخ به این ســوال که بــا توجه به 
حضور رایزنان بازرگانی در ســفارتخانه ها آیا اصلاح ساختار 
ســفارتخانه ها و هماهنگی با وزارت صمت را خواهیم داشت، 
گفت: با همین سفارتخانه ها و با همین کارشناسان اقتصادی 
که از طرف وزارت خارجه اعزام می شوند، دیپلماسی اقتصادی 

به رغم مضایق اتفاق افتاد.
خطیب زاده ادامــه داد: آقای امیرعبدالهیان اعلام کردند 
که ۴۰درصد پیگیری وزارت خارجه به دیپلماسی اقتصادی 
اختصــاص پیدا خواهد کرد و در این ۴ ماه ســفارتخانه های 
ما تلاش بســیار کردند و منتظر معرفی رایزنان اقتصادی از 

وزارت صمت نماندند. ســخنگوی دستگاه دیپلماسی یادآور 
شد: به دلیل تحریم آمریکا، دولت در بسیاری از موارد تسهیل 
اقتصادی چراغ خاموش حرکت می کند. اگر رایزنان بازرگانی 

هم بیایند می توانند کمک موثری داشته باشند.
وی خاطرنشــان کرد: دولت و مجلس فصل نوینی از رفع 

مشکلات مردم را آغاز کردند.
خطیب زاده در خصوص اقدامات وزارت امور خارجه پس از 
شهادت سردار سلیمانی، گفت:حمله تروریستی به شخصیتی 
که در خط مقدم مبارزه با تروریسم بود، استانداری دوگانه و 
نشانه ای دیگر از دروغگویی مدعیان مبارزه با تروریست تلقی 
می شود. وزارت خارجه بعد از این اقدام تروریستی و از ساعات 
اولیــه اقدامات مختلف را انجام داده و تا روزی که مجرمان را 
به پیشگاه عدالت معرفی نکند از هیچ تلاشی فروگذار نخواهد 
کرد.  وزارت امور خارجه با ثبت موضع حقوقی کشورمان در 
مجامع حقوقی بین المللی به عنوان مبنایی برای اتخاذ مواضع 
و پیگیری های آتی تلاش نمود تا از اقدامات خصمانه احتمالی 
علی الخصوص در شورای امنیت سازمان ملل متحد جلوگیری 

نماید. 
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی بیان کرد: تا کنون به رغم 
صدها میلیون دلار تلاش جبهه اســتعمار و استکبار در نزد 
افکار عمومی جهان، محکومیت اخلاقی، حقوقی و سیاســی 
دولت ایالات متحده به خاطر دست زدن به این جنایت آشکار 
بوده است.تشکیل کمیته مشترک پیگیری موضوع بین ایران 
و عراق از دیگر اقدامات بوده اســت. یکی از خروجی های آن 

امضای سند مشترک در این زمینه بود.
خطیب زاده در مورد اظهارات رئیس سازمان انرژی اتمی 
در مورد اینکه اجازه نمی دهیم که بازرسانی که سابقه امنیتی 
و یا جاسوسی دارند به ایران بیایند،  گفت: من توصیه می کنم 
که جزئیات این موضوع را از ســخنگوی سازمان انرژی اتمی 
بپرسید. بطور کلی عرض می کنم که فرآیند حضور بازرسان 
در ایران یک فرآیند شــناخته شده است و تا مادامی که این 
فرآینــد در چارچوب فنی با رعایت قوانین و ضوابط و رعایت 
اصل بیطرفی و رازداری انجام شــود ما مشکلی برای حضور 

بازرسان در ایران در چارچوب پادمان و NPT نداریم.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی درباره پرداخت بدهی های 
عراق به ایران گفت: یکی از موضوعات پرداخت بدهی هاست 
و دوستان در عراق صادقانه تلاش کردند در مسیر بازپرداخت 
بدهی ها همواره همکاری کنند و دوستان در عراق مشتریان 
خوبی بوده اند. طی چهار ماه گذشــته سفارتخانه های ما در 
موضوعاتی که احتیاجات مردم بوده تلاش های زیادی را صورت 
داده اند و وزارت خارجه با جهاد خاموش حرکت کرده است. او 
در پایان افزود: در موضوع دیپلماسی اقتصادی و تسهیل امور 
اقتصادی ملت به خاطر تحریم های آمریکا بسیاری را ساکت 
و با چراغ خاموش اقدامات را صورت داده ایم. دولت و مجلس 
و وزارت خارجه و مجلس فصل نوینی را از همکاری ها شروع 
کردند که انشــاء الله برکات جدید آن را در ســفرهای مردم 
شاهد باشــیم. خطیب زاده درباره اظهارات وزیر خارجه عراق 
برای برقراری رابطه مستقیم ایران و آمریکا گفت: ما به حسن 
نیت برادران در عراق هیچگاه شک نداشتیم. دوستان در عراق 
در موضوعات منطقه ای و بین المللی با حســن نیت و فعال 
و ابتکارات تلاش کردند، نقش ســازنده ای داشــتند و ما ارج 

گذاشتیم و استقبال کردیم.

سخنگوی وزارت امورخارجه:

از موضوعات شکلی در مذاکرات وین عبور کردیم

مدیرعامــل شــرکت پتروشــیمی ایلام طی 
به عنوان  پتروشــیمی  اظهارداشــت:  گفت وگویی 
صنعت مادر، موتور پیشــران توسعه استان و عامل 

حرکت ایلام به سمت پیشرفت و شکوفایی است.
وی از پتروشیمی با عنوان امید صنعت کشور، نام 
برد و گفت: به پشتوانه این صنعت می توانیم توانایی 

کشور را به لحاظ فنی و صنعتی گسترش دهیم.
حسن نجفی سمنانی افزود: چنانچه همه نیروها 
برای موفقیت این صنعت بســیج شــوند و صادقانه 
خدمــت کنند، به طور قطع، ایــن امر باعث حضور 
سرمایه گذاران در سایر بخش های حوزه نفت و گاز 
استان خواهد شد و در نتیجه اگر چرخ پتروشیمی 
بچرخد به نفع همه اســتان خواهــد بود و تاثیرات 
مســتقیم و غیرمســتقیمی برای مــردم دارد و در 
غیر این صــورت، هرچقدر هم زمینه ســازی برای 
سرمایه گذاری در استان شود به طور قطع مشکلاتی 
را در پی خواهد داشت. وی راه اندازی واحد الفین در 
سال گذشته در مجتمع پتروشیمی ایلام را، موفقیت 
بزرگی برای این مجموعه بر شــمرد و اظهارداشت: 
بسیاری از کارشناسان این حوزه بیان می کردند که 
واحد الفین ایلام بعد از ۱7 ســال، محال است که 
راه اندازی شــود ولی با تلاش کارکنان و جوانان این 
مجموعه صنعتی و بدون کمک خارجی، علی رغم هم 
مسائل و مشکلات و عدم انجام تعهداتی که طرف های 
خارجی بــه بهانه تحریم های ظالمانه داشــتند، با 
کمک و همراهی پیمانکاران، مجموعه های مرتبط، 
مســئولان و مدیران استان کار بزرگی در راه اندازی 
این مجموعه بزرگ رقم خورد. مدیرعامل شــرکت 
پتروشیمی ایلام با بیان اینکه معاملات انجام شده در 
مجموعه پتروشیمی براساس آئین نامه در سه سطح 
کلان، متوســط و خرد برنامه ریزی شده است، بیان 
کرد: معاملات کلان دارای شرایطی از جمله داشتن 
شرایط لازم از سوی سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
برای انجام پیمان توسط شرکت هاست، در معاملات 
متوسط و خرد با استعلام حتما از ظرفیت های استان 
استفاده و خریدها از داخل استان انجام می شود که 
این امر موجب گردش مالی رقمی حدود ۴۰ تا 5۰ 

میلیارد تومان در سال در استان خواهد شد.
مهندس نجفی ســمنانی به کارگیری نیروهای 
متخصص بومی را اولویت نخست پتروشیمی ایلام 
برشــمرد و گفت: هدف از تربیت پیمانکار بومی آن 
است که شــرکت های بومی فعال در پتروشیمی را 
تقویت کنیم. وی یادآور شد: در حال حاضر یکی از 
شــرکت های بومی استان باتوجه به رزومه ای که در 
پتروشــیمی ایلام داشته در  مناقصه اصفهان برنده 
شده است و این یک امتیاز مثبت در راستای توسعه 

و تقویت پیمانکاران بومی است.
وی تصریح کرد: در طول این مدت، حدود چهار 
هزار نفر از آموزش هــای لازم در حوزه های مربوط 

با صنعت پتروشیمی برخوردار شده اند که بسیاری 
از این عزیزان با اســتفاده از تجارب کسب شده در 
صنعت پتروشیمی ایلام در سایر نقاط کشور مشغول 
فعالیت شده اند و تعدادی نیز هنوز در این مجموعه 

در استان مشغول به کار هستند.
مهندس نجفی تاکید کرد: شرکت های تعاونی از 
جمله شرکت راسا در چوار با حضور فارغ التحصیلان 
حوزه نفت و گاز راه اندازی شده و برخی امور پیمانی 
مربوط به پتروشــیمی را انجــام می دهند که نقش 
مهمی در تربیت و تقویت پیمانکاران بومی داشــته 
است. مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام با اشاره به 
اینکه محصول اف. f7۰۰۰( 7۰۰۰( در پتروشیمی 
ایلام تولید می شــود، ادامه داد: باعث افتخار ماست 
که اعلام کنیم در کشور این محصول در دو مجموعه 
پتروشــیمی ایلام و مهر تولید می شود با این تفاوت 
که در مجتمع پتروشــیمی ایلام تمام نیازهای این 
صنعــت از جمله بــرق، آب و بخار در خود مجتمع 
تامیــن می شــود اما در عســلویه ایــن خدمات از 

واحدهای سرویس دهنده دیگر تامین می گردد.
وی گفت: محصول f7۰۰۰  محصولی شــناخته 
شده در دنیا اســت و برند آن به عنوان شاخص در 
ســطح جهان مطرح است، محصولات زیر مجموعه 
هلدینگ خلیج فــارس از طریق شــرکت تجارت 
صنعت به فروش می رســد و این شرکت در زمینه 
بازاریابی و فروش محصولات اقدام می کند. حســن 
نجفی ســمنانی ابراز داشت: برق مورد نیاز مجتمع 
در خود پتروشــیمی ایلام تولید می شــود، امسال 
توانســتیم به کاهش خاموشــی ها در استان کمک 
کنیم و میزان خاموشی ها در استان نسبت به سایر 
نقاط کشــور کاهش داشت، ســاعتی ۲۰ مگاوات 
ساعت برق به شبکه برق استان منتقل و حدود ۴8۰ 
مگاوات ساعت در شبانه روز به شبکه وصل می شد و 
بخشی از آن نیز از طریق شبکه برق در سراسر کشور 
مورد استفاده قرار می گرفت. وی در بخش دیگری از 

این گفت وگو اظهارداشت: پتروشیمی ایلام، از سال 
۱39۲ ســاعتی ۱۰ تا ۱۲ تن خوراک از خط اتیلن 
غرب دریافت می کرده اســت ولــی به جهت اینکه 
پتروشیمی ایلام در پروتکل اولیه خط انتقال اتیلن 
غرب، به عنوان تولیدکننده و تزریق کننده اتیلن به 
خط، تعریف شده بود، به ما خوراک نمی دانند و در 
چرخه تولید باید از پالایشــگاه مواد خام وارد واحد 
الفین می شد و این واحد اتیلن تولید کرده تا به واحد 

پلی اتیلن انتقال داده شود.
مهندس نجفی ســمنانی افزود: امروز با خودکفا 
شــدن مجموعــه از خط اتیلن غرب، مــواد خام از 
جمله اتان، برش سه کربنه و پنج کربنه از پالایشگاه 
دریافت می شود و بیش از ۴۰ تن در ساعت به کوره 
می رود و قریب به هزار تن محصول تولید می شــود 
و توسط شــرکت تجارت صنعت در بازار به فروش 
می رسد و این محصول باتوجه به درجه خلوص آن 
)99/99 درصد(، بهترین کیفیت را در کشور داراست. 
وی بیان داشــت: در حال حاضر 59۲ نفر با قرارداد 
مســتقیم در این مجموعه فعالیت دارند، قریب به 
6۰۰ نفر در شرکت های پیمانکاری پیمان های جاری 
مشغول هستند و باتوجه به مصوبات شورای تامین 
نیز حدود 6۲۰ نفر تحت عنوان ۱5 روزه مشغول اند 
که مقرر شده است، شیوه نامه جذب 3۰ درصد آنان 
از طریق جهاد دانشگاهی با نظر دادستانی و اداره کار 
ابلاغ شــود تا وضعیتشان مشخص و تعیین تکلیف 
شوند. مدیرعامل شرکت پتروشــیمی ایلام یادآور 
شد: از این تعداد 6۲۰ نفر، یک سوم آنان در فرآیند 
شیوه نامه تدوین شده توســط جهاد دانشگاهی به 
عنوان مجری، در این مجتمع براساس این آئین نامه 
و بعد از انجام مراحل مصاحبه مشغول به کار خواهند 
شــد. نجفی سمنانی با اشاره به اینکه این شیوه نامه 
و تفاهم نامه بین اســتانداری ایلام و هلدینگ خلیج 
فارس منعقد شده اســت، اضافه کرد: این افراد که 
فعلا بلاتکلیف هســتند و به صورت ۱5 روزه در ماه 

مشــغول به کارند، در حال حاضــر حداقل حقوق 
مطابــق با قانون کار با بیمه کامل دریافت می کنند، 
مکاتبات لازم از سوی مجتمع پتروشیمی ایلام برای 
اجرای این شــیوه نامه صورت گرفته است و مصرانه 

خواستار اجرای آن هستیم.
وی ادامه داد: شــرکت پیمانکاری برای فاز دوم 
پالایشگاه مشخص شده و امسال کارهای مهندسی 
و خرید را انجام می دهد و در عمل در ســال ۱۴۰۱ 
سایت آن فعال می شود و تعدادی از این افراد که از 
طریق شیوه نامه جذب می شــوند در این سایت در 
شرکت های پیمانکاری فاز دوم پالایشگاه باتوجه به 

تجربه ای که دارند، مشغول فعالیت خواهند شد.
مدیرعامل شرکت پتروشــیمی ایلام با اشاره به 
بحث تبدیل وضعیت کارکنان پتروشــیمی تصریح 
کرد: مکاتبه لازم باتوجه به دستورالعملی که مربوط 
به تبدیل وضعیت ایثارگران است با هلدینگ خلیج 
فارس انجام شده است که آیا شمولیت بحث تبدیل 
وضعیت ایثارگــران در بخش خصوصی در مجتمع 
پتروشــیمی ایلام تســری پیدا می کند یا خیر؟ که 
هنوز در این خصوص جوابی ارائه نشــده اســت و 
منتظر پاسخ مجموعه هلدینگ خلیج فارس هستیم.

»نجفی ســمنانی« تاکید کرد: قطعا بخش های 
پتروشــیمی نیــز در راســتای دســتور وزیر نفت 
درخصوص تبدیل وضعیت ایثارگران، عمل خواهند 
کــرد اما امــور اجرایــی در پتروشــیمی ایلام که 
زیرمجموعــه هلدینگ خلیج فارس اســت از طریق 
مصوبــه هیات مدیــره هلدینگ دنبال می شــود و 
هنوز درخصوص شرایط تبدیل وضعیت ایثارگران، 

دستورالعملی صادر نشده است. 
وی گفــت: تولید محصولی به نام دی.ام.دی.اس 
)DMDS( بــا فعالیــت کارکنــان مجموعــه و به 
سرپرســتی مهندس گرشاسبی از بهمن ماه ۱399 
مــورد مطالعه قرار گرفت و ۱۴ هــزار نفر روز کار و 
تســت های لازم انجام شــده و محصول تولید شده 
یک محصول وارداتی بوده که تاکنون به کشور وارد 
می شده اســت که در این رابطه نامه ای به صنعت، 
معدن و تجارت تقدیم شده که براساس آزمایشات، 
تاییدیه های مختلف و مصرف پتروشیمی های کشور 
از این محصول؛ واردات آن متوقف شود. مدیرعامل 
شــرکت پتروشیمی ایلام اظهارداشت: این محصول 
با برند چوار 65 ثبت تجاری شــده و در راســتای 
گرامیداشــت یاد و خاطره شــهدای زمین فوتبال 
شهدای چوار بوده است، این محصول در حال حاضر 
به برخی از کشورها با نام »دی.ام.دی.اس چوار 65« 
صادر می شــود و تمام پالایشــگاه، پتروشیمی ها و 
ذوب آهن ها و صنایعی که کوره دارند از این محصول 
در راســتای جلوگیری از تشــکیل کک اســتفاده 
می کنند که این امر با اندیشــه مهندس گرشاسبی 
و با همت جوانان ایلام در مجتمع پتروشیمی انجام 

شده است. نجفی سمنانی افزود: طبق طراحی انجام 
شده، ساعتی 9۰۰ کیلو در صورت تامین خوراک از 
این محصول تولید می شود که در حال حاضر 35۰ تا 
۴۰۰ کیلو تولید می شود و در صورت تامین خوراک، 
هشــت هزار تن از این محصول تولید خواهد شــد. 
وی بیان داشت: در حال حاضر 5۲ درصد از خوراک 
مجتمع پتروشــیمی ایلام از طریق پالایشــگاه گاز 
ایلام تامین می شــود و مابقی خوراک مورد نیاز نیز 
از ســایر پالایشگاه های کشور از طریق حمل توسط 
کامیون به مجتمع تامین می شود. مدیرعامل شرکت 
پتروشیمی ایلام یادآور شــد: این موضوع، به دلیل 
آن است که فاز دوم پالایشگاه هنوز راه اندازی نشده 
و طرح توســعه تنگ بیجار هم انجام نشده است و 
مهم ترین چالش پیش روی پتروشیمی ایلام تامین 
خوراک آن از طریق پالایشگاه گاز ایلام است که این 
مهم تنها با 5۲ درصد محقق شده و در صورت تامین 
تامین خوراک پتروشیمی  صددرصدی، هزینه های 

کاهش خواهد یافت.
وی خاطرنشان ساخت: اگر خوراک صددرصدی 
پتروشیمی تامین شــود ۴58 هزار تن اتیلن تولید 
می شــود در حالی که مصرف کننده این محصول، 
3۰۰ هزار تن است و ۱58 هزار تن اتیلن باقی  مانده 
می تواند برای طرح توســعه در صنایع پایین دستی 
مانند اتیلن اکساید که توجیه اقتصادی بالایی دارند 
مورد اســتفاده قرار گیرد که این مقوله در طراحی 

مجتمع پتروشیمی ایلام تعریف نشده است.
مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام اضافه کرد: در 
هلدینگ خلیج فارس امور صنایع پایین دســتی با 
شرکت پترول است و این شرکت ۱5 درصد تامین 
ســرمایه واحدهای پارک پروپیلــن را تعهد کرده و 
مابقی باید از واحدهای دیگر تامین شــود که البته 
زمین و محل احداث آن را نیز باید استان مشخص 
کند. حسن نجفی سمنانی ادامه داد: در حال حاضر، 

نصب تجهیزات دو بخش تولید گوگرد و پســاب در 
مجتمع پتروشــیمی عقب افتاده است که باید در 
تیرماه انجام می شــد اما به خاطر مسائل تحریمی، 
این مهم با مشــکلاتی مواجه اســت، از سوی دیگر 
واحد زد.ال.دی )ZLD( باید نصب شــود که پروژه 

الفین و پتروشیمی ایلام تمام شده تلقی شود.
مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی ایــلام با بیان 
اینکه از ســال ۱39۲ تاکنون پتروشیمی ایلام دو 
لوح صنعت ســبز دریافت کرده است، تصریح کرد: 
اســتانداردهای لازم زیســت محیطی در مجموعه 
پتروشــیمی ایلام در نظر گرفته شده است. هرچند 

هیچ صنعتی نمی تواند بدون ضرر باشد.
وی خاطرنشــان کرد: در قالب مســئولیت های 
اجتماعی در سال جاری حدود 7۰۰ میلیون تومان 
در مجتمع عمومی پتروشــیمی ایلام مصوب شده 
که ایــن اعتبار در زمینه هــا و حوزه های اجتماعی 
از جملــه سرکشــی از خانواده های معزز شــهداء، 
کمک هــای مومنانــه، احداث پــارک و زمین های 
ورزشی و غیره هزینه شده اســت. وی تاکید کرد: 
مســئولیت های اجتماعی یکی از ارکان کارکردی 
صنعت پتروشیمی است که با ارزیابی دقیق و موثر 
آن می توان انتظارهای جامعه پیرامونی را در زمینه 
مســئولیت های اجتماعی محقق و رضایت مردم را 
فراهم کرد. وی در پایان این گفت وگو ابراز داشــت: 
در ســال های اخیر با همت والای پرسنل پرتلاش 
پتروشــیمی ایلام، توجه به توسعه زیرساخت های 
اســتان در حوزه های فرهنگی و آموزشــی، ارتقای 
امنیت، ورزشی، ایجاد زمینه اشتغال، ساخت مسکن 
برای نیازمندان، توســه بهداشت و درمان و راه های 
روســتایی و دیگر اقدام های زیرساختی، با جدیت 
پیگیری و انجام شــده اســت و امیدواریم به یاری 
پــروردگار متعال بتوانیم خدمتگــزاران لایق مردم 

ولایتمدار استان ایلام باشیم.

حسن نجفی سمنانی تاکید کرد :

حمـایت و تقـویت نیروها و پیمانکاران بومی، اولویت پتروشـیمی ایلام


